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سیدمجتبی شفیعی
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران

براســاس تفاهمنامه »واگذاری زمین دپوی خط۱۰ مترو« به مســاحت 25.8هکتار میان 
شهرداری منطقه22 و شــرکت راه آهن شــهری تهران و حومه گامی بزرگ در ایجاد یک 
زیرساخت موفق و مؤثر برای ساکنان منطقه22 و سایر مناطقی که در ادامه خط۱۰ وجود دارند، 
برداشته شد. این در حالی است که متأسفانه فکری درخصوص تأمین دپو در دوره های گذشته 
نشده بود و همین سبب شده تا خطوط خدمات مطلوبی نظیر کاهش سرفاصله و جابه جایی 
بیشتر مسافر را نداشته باشند. یکی از ارکان خطوط مترو، تأمین دپوی مناسب است. اگر دپو 
از ابتدای پروژه تأمین شده باشد کمک بزرگی برای طراحی ها و اقدامات اجرایی در آینده 
خواهد بود. به رغم همه مشکلات موجود، شبکه متروی تهران در دنیا از نظر طول و تعداد 
ایستگاه، رتبه بیستم را در میان 25۰متروی دنیا دارد و هم اکنون حدود ۱۰شهر ایران درحال 

توسعه خطوط متروی خود هستند.

مکث

وحیدرضا محمدی
شهردار منطقه22

 در این دوره علاوه بر همه مشکلات مالی، اتفاقات خوبی در حوزه حمل ونقل متناسب با بضاعت 
شهرداری صورت گرفته اســت؛ کلنگ زنی خط۱۰ و اتفاقاتی که در منطقه22 رخ داده ازجمله 
آنهاست. امیدواریم با راه اندازی مدهای حمل ونقل عمومی بتوانیم پاسخگوی نیازمندی های 
شهروندان باشیم. این منطقه دارای مساحت 5هزارو22هکتار و طول خطی 2۰کیلومترمربع 
است که پاسخگویی به نیاز شهروندان در حوزه حمل ونقل، بسیار سخت است. قرار بود که خط۱۰ 
از وردآورد در منطقه22 تا منطقه۴ اجرا شود. با رایزنی ها و نگاه ویژه معاون حمل ونقل، یکی از 
اقدامات اثرگذار در توسعه خط۱۰ به منظور بهبود عملکرد عملی شده است. این مراسم به منظور 
تحویل دپوی اراضی خط۱۰ در اراضی مروارید شهر برگزار شده است. بیش از 5۰هزار خانوار در 
مرواریدشهر تا افق۱۴2۰، ساکن می شوند که تا پیش از این امکان دسترسی به مترو را نداشتند، 

اما با نظر موافق معاونت قرار شد که ایستگاه نهایی مادر در شهرک مرواریدشهر باشد.

مکث

2تا 3هزار واحد مســکونی با هدف اجاره دادن به 
زوج های جوان در شهر تهران ساخته می شود. این 
طرح در مسیر اجرای ســاخت انبوه واحد مسکن 
در پایتخت درنظر گرفته شده است تا خانه هایی 
با قیمت مناســب تر از بازار اجاره بهــا در اختیار 
زوج های جوانی کــه امکان تامیــن منابع مالی 
برای خرید مســکن را ندارند،  قرار گیرد. پیش تر 
در ابتدای مردادماه آیین آغــاز عملیات احداث 
3هزار واحد مســکونی قرارگاه جهــادی تامین 
مسکن شهر تهران برگزار شد و اکنون سرپرست 
سازمان نوسازی شهر تهران از ساخت 2تا 3هزار 
واحد مســکونی برای اجــاره داری خبر می دهد. 
سیدمهدی هدایت در این رابطه گفت: »تعدادی 

اراضی ناکارآمد و رها شــده در شــهر وجود دارد 
که شــهرداری می تواند از آنها برای تولید مسکن 
استفاده کند. اقدام دیگری که شهرداری تهران در 
دستور کار دارد، تولید حدود 3هزار واحد مسکونی 
برای اجاره داری اســت.« او ادامه داد: »سازمان 
اجاره داری زیرمجموعه ســازمان نوسازی شهر 
تهران ایجاد شده و قرار اســت که این واحدهای 
مسکونی ساخته و در اختیار سازمان اجاره داری 
قرار گیرد تا آنها را در اختیار زوج های جوان قرار 

دهند.« ساخت مســکن برای اجاره داری بین 2تا 
3سال زمان می برد و در این سال ها علاوه بر اجرای 
این طرح، شهرداری تهران برنامه های دیگری نیز 
برای نوســازی در بافت فرســوده دارد. سرپرست 
ســازمان نوســازی در این باره گفت: »مشوق های 
جدیدی را برای نوســازی بافت فرسوده داریم که 
مصوبه آن را از کمیســیون ماده 5گرفته ایم و قرار 
است بقیه مراحل آن طی شود. این بسته تشویقی 
برای اهالی ساکن بافت فرســوده و سرمایه گذاران 

است و قطعا درصورتی که این بسته را اجرایی کنیم، 
اقدامات خوبی صورت می گیرد.«  او اضافه کرد:  »در 
شهر تهران قرارگاه مسکن با ریاست علیرضا زاکانی، 
شهردار تهران تشکیل شده و قرار است امسال بستر 
و زمینه ســاخت 180هزار واحد مسکونی فراهم 
شود. تأکید می کنم شهرداری قصد ندارد که مسکن 
بسازد، بلکه ما مانع زدایی ها را انجام می دهیم و در 
مواردی که نیاز باشــد، کمک می کنیم.« هدایت 
درباره برطرف کردن موانع تولید مسکن نیز گفت: 
»اراضی ناکارآمدی در مناطــق 18و 19داریم که 
موانع ساخت آن را هم برطرف می کنیم تا بتوانیم 
با تولید مسکن در پایتخت مشــکل شهروندان را 
برطرف کنیم. کارها در قرارگاه مسکن به خوبی پیش 
می رود. بخشی از 180هزار واحد مسکونی در بافت 
فرسوده ساخته می شود و البته این نکته را بگویم که 
این خانه ها در بین مناطق تهران توزیع شــده و هر 

منطقه هم می داند که چه کاری باید انجام دهد.«

اجاره ارزان برای مسکن زوج های جوان
شهرداری تهران در قالب طرح ساخت مسکن های جدید، برنامه احداث 2تا 3هزار واحد برای اجاره را هم آغاز کرد

طبق تفاهم های صورت گرفته 25.8هکتار زمین منطقه22 برای احداث خط10 مترو به مجری و پیمانکار واگذار شد
توسعه مترو از راه واگذاری زمین

 در کنار تکمیل و توسعه 7خط فعلی مترو، ساخت 4خط دیگر یعنی 
خطوط 8تا11 نیز در دستور کار و برنامه های شهرداری تهران قرار دارد 
تا شبکه انبوه بر ریلی زیرزمینی پایتخت، در سال های آینده بتواند روزانه 
10میلیون نفر را جابه جا کند. در این میان، با توجه به کمبود شبکه و 
ایستگاه های مترو در نوار شمالی پایتخت، احداث خط10 در اولویت قرار 
گرفت و عملیات اجرایی مربوط به آن از اواخر تیرماه آغاز شد؛ بر همین 
اســاس برای احداث خط و همچنین تامین مالی پروژه که قرار است 
به صورت تهاتری انجام شود، شهرداری های مناطق یک تا 5 و همچنین 
منطقه22 باید زمین های مورد نیاز را در اختیار شرکت متروی تهران 
قرار دهند. در همین راستا منطقه22 طی مراسمی با حضور مدیران 
شهری، یک قطعه زمین به مساحت 25.8هکتار را در اختیار شرکت 
متروی تهران و پروژه خط10 قرار داد. نکته اینجاست که بیشترین تعداد 

ایستگاه های این خط در منطقه22 قرار دارد.
به گزارش همشــهری، ظهر دیروز، تفاهمنامه واگذاری زمین دپوی 
خط10 مترو توسط شهرداری منطقه22 به شرکت متروی تهران طی 
مراسمی با حضور سیدمجتبی شفیعی، معاون حمل ونقل و ترافیک 
شهرداری تهران، مسعود درستی، مدیرعامل شرکت راه آهن شهری 
تهران و حومه )مترو(، وحیدرضا محمدی، شهردار منطقه22، تعدادی 
از اعضای شورای اسلامی شهر تهران، سیدفرهاد خدابخشی، معاون 
حمل ونقل و ترافیک منطقه22، مدیران قرارگاه خاتم الانبیا)ص( و سایر 
مدیران شهری در کارگاه ایستگاه متروی خط10 واقع در بلوار گلهای 

شهرک گلستان برگزار شد.
مسعود درستی، مدیرعامل شرکت متروی تهران درباره این موضوع 
به همشهری گفت: »طی هفته های گذشــته برای تامین و واگذاری 
زمین های موردنیــاز پروژه خط10 متروی تهران با شــهرداری های 
مناطق یک تا 5 و 22 جلساتی را برگزار کرده ایم. شهرداری منطقه22 
یکی از زمین های کلیدی که قرار است در آنجا پایانه خط10 احداث شود 
را آماده کرد و تحویل شرکت مترو داد. سایر زمین  ها را شهرداری های 

دیگر مناطق هم قرار است به موازات برای احداث خط10 مترو واگذار 
کنند، اما زمین فوق به دلیل آن که ، هم مساحت بسیار زیادی دارد و 
هم تأثیر کلیدی   روی پروژه دارد، از اهمیت بیشتری برخوردار است.«

شهرک مروارید به جای ورد آورد 
محمود یوسفی، مجری خط10 مترو  نیز  به   همشهری می گوید: »قرار 
است از این زمین 25.8هکتاری برای احداث پایانه خط10 مترو استفاده 
شــود. همچنین از آنجا که تامین مالی پروژه به صورت تهاتری است، 
بخش هایی از این زمین هم برای تامین مالی خط استفاده می شود. در 
ابتدا قرار بود شهرداری منطقه22 یک قطعه زمین در محدوده ایستگاه 
وردآورد را واگذار کند که زمین موردنیاز در این بخش موجود نبود و 
این کار انجام نشد و زمین واگذار شده فعلی حدود 3کیلومتر از ایستگاه 
وردآورد فاصله دارد. با توجه به این موضوع احتمالا تغییراتی در خط 
ایجاد می شود و ایستگاه پایانی به جای وردآورد، ایستگاه شهرک مروارید 
خواهد بود که حدود 80هزار نفر جمعیــت دارد. به این ترتیب تعداد 
ایستگاه های خط10 مترو در این منطقه از 11ایستگاه به 12ایستگاه 
افزایش پیدا خواهد کرد. به گفته او، پس از واگذاری، کارهای مربوط به 

طراحی پایانه آغاز و انجام می شود.

خط۱۰ به روایت اعداد
  برآورد اعتبارات موردنیاز بر پایه سال مالی امسال، 54هزار میلیارد 

تومان است.
  در 2فاز ساخته شده و به بهره برداری خواهد رسید.

  فاز نخســت به طول 23.5کیلومتر در یک برنامه 5ساله از ایستگاه 
وردآورد تا میدان کتاب با 6ایستگاه شامل ایستگاه های مرواریدشهر، 
وردآورد، دریاچه، اتریش، کوهســار و میدان کتاب بــه بهره برداری 

می رسد.
  12ایستگاه فاز نخست عبوری هستند؛ یعنی به مرور بعد از ایستگاه 

فوق به بهره برداری می رسند.
  فاز دوم در یک برنامه 4ساله، از میدان کتاب تا تهرانپارس به طول 

22.5کیلومتر با 5 ایستگاه به بهره برداری می رسد.
  13ایستگاه فاز دوم هم پس از بهره برداری اولیه عبوری خواهند بود.

  فرآیند احداث فاز دوم از سال آینده آغاز می شود.
  عمده تأمین مالی ساخت خط10 مترو از طریق تهاتر خواهد بود.

محمود مولاییگزارش
روزنامه نگار

مهدی اسماعیل پورگزارش2
روزنامه نگار

نمایشگاه ترافیک!
رئیس پلیس راهور: مراجعه به نمایشگاه صنعت 

ساختمان آنقدر زیاد است که پارکینگ های داخلی آن 
جوابگو نیست

همزمان با برگزاری نمایشگاه صنعت ساختمان در تهران، دوباره 
بزرگراه ها و خیابان های شــهر با ترافیک سنگین همراه شده و 
شهروندان برای رسیدن به مقصد باید زمان بیشتری را در گره 

ترافیکی سپری کنند.
به گزارش همشــهری آنلاین، برگزاری رویدادهای مختلف در 
نمایشگاه بین المللی داســتان تکراری و پر از مشکلاتی را برای 
تهران رقم می زند و در روزهای پرترافیک این پایتخت نشینان 
هســتند که باید تاوان برگزاری نمایشگاه را در گوشه دیگری از 
شهر بدهند. آلودگی هوا، آسیب به محیط زیست، اختلال در معابر 
بزرگراهی، درگیر کردن شبکه معابر اطراف، ایجاد نارضایتی برای 
اهالی محله های همجوار و همچنین از بین رفتن ساعت ها وقت 
مردم از مشکلات ناشی از برگزاری نمایشگاه در نقاط حیاتی شهر 
هستند. حالا نوبت به برگزاری نمایشگاه صنعت ساختمان رسیده 
تا دردسر ساز شود و ترافیک را نه تنها در خیابان های منتهی به 
سئول و بزرگراه چمران افزایش دهد، بلکه آن را به بزرگراه های 

مدرس، کردستان و حتی خیابان ولیعصر نیز برساند.
براساس اعلام پلیس راهور، بخشی از ترافیک بزرگراه چمران، 
پل پارک وی و سئول به نمایشگاه صنعت ساختمان مربوط است 
و معابر اطراف این نمایشگاه هم کاملا متأثر از ورود خودروها و 

ترافیک هستند.
رئیس پلیس راهــور تهران تأکید می کنــد: »پلیس با هرگونه 
برگزاری نمایشگاه پرمخاطب در جاهای مختلف شهر خصوصا 

هسته های مرکزی و پرتراکم مخالف است.«
سردار محمدحســین حمیدی می افزاید: »برگزاری نمایشگاه 
در این محدوده شهر از دیرباز مشکلات متعددی داشته است و 
در مقطعی حتی شهرداری تهران برای اینکه بتواند با مشکلات 
کمتری این نمایشــگاه ها را مدیریت کند، با صرف هزینه کلان 
مجموعه شهر آفتاب را ساخت و مدتی هم از این نمایشگاه استفاده 

می شد، اما متأسفانه به این مجموعه کم توجهی شد.«
وی افزود: »سال گذشته بعد از اینکه برگزاری نمایشگاه در محل 
دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران مشکلات زیادی را به وجود 
آورد و بخشی از این مشکلات هم رسانه ای شد، با دستگاه های 
ذیربط به توافقی رســیدیم مبنی بــر اینکه در ســال1401 
نمایشگاه های پرمخاطب در محل نمایشگاه بین المللی آفتاب 
و نمایشــگاه هایی که جنبه تخصصی و کارشناســی و عمدتا 
بین المللی دارند در همین مجموعه فعلی واقع در تهران برگزار 
شوند.« حمیدی درباره تغییر در نحوه برگزاری نمایشگاه ها گفت: 
»ساعات برگزاری نمایشگاه در مدیریت آن بسیار مهم است؛ به 
همین دلیل ساعات را تغییر دادیم و اعلام کردیم نهایتا ساعت 
3بعدازظهر پایان نمایشگاه خواهد بود تا حداقل بتوانیم ترافیک 
شامگاهی را که در آن محدوده داریم با مشکلات کمتری مدیریت 
کنیم. بدین ترتیب طی چند ماه گذشته نمایشگاه های متعددی 
در این مجموعه برگزار شد و شاهد مشکلات کمتری نسبت به 
سال های قبل بودیم.«  وی درباره مشکلی که در روزهای اخیر در 
محدوده نمایشگاه بین المللی تهران به وجود آمده است، گفت: 
»نمایشگاه صنعت ساختمان مخاطب خاص خودش را دارد و در 
ساعات برگزاری حجم ترافیک زیادی را در این محدوده جذب 
می کند و این قدر مراجعات زیاد است که پارکینگ های داخل 

نمایشگاه هم جوابگو نیست.«
حمیدی ادامه داد: »مشکل اینجاست که مجموعه نمایشگاه های 
بین المللی متعلق به وزارت صنعت و معدن  بوده  و یک مجموعه 
دولتی است که روابط خاص دارد و ممکن است گاهی با تصمیمات 
شــهری هماهنگ نباشــد. الزاماتی که باید اتفاق بیفتد تا این 
مجموعه به طور کلی جابه جا شود، خیلی قوی نیست. توافقی هم 

که ما سال گذشته کردیم توافق بوده و هست، اما قانون نیست.«
وی با اشاره به اینکه بخش عمده این توافق در حال انجام است، 
افزود: »آن بخشی که با هماهنگی های مجموعه نمایشگاه ها به 
پلیس مربوط است، انجام می شود. عزیزان قبل از اینکه نمایشگاه 
برگزار شود مراجعه می کنند و با پلیس هماهنگ هستند. ما هم 
زمان شروع و پایان نمایشگاه را برنامه ریزی می کنیم تا جریان 
ترافیک با مشکل کمتری مواجه شود، اما باید این را هم بگویم 
اینکه به طور کلی بخواهیم جلوی فعالیت این نمایشگاه را بگیریم 

هم اکنون  امکان پذیر نیست.«
ارتباط ترافیک تهران با نمایشــگاه بین المللی نکته ای است که 
سیدجعفر تشکری هاشمی سال گذشته در رابطه با آن توضیح 
داده بود: »نمایشــگاه بین المللی تهران در 85هکتار با 4 درب 
ورودی ظرفیت حداکثر 2هزار پارکینگ دارد؛ درحالی که 15هزار 
مراجعه کننده برای هر روز نمایشگاه است و همین موضوع سبب 

بروز ترافیک در تهران می شود.«
افزایش ترافیک پایتخت در روزهای برگزاری نمایشگاه در تهران 
مسبوق به سابقه اســت و تنها محدود به نمایشگاه بین المللی 
نمی شود؛ چراکه پیش از این نیز در زمان برگزاری نمایشگاه کتاب 
اما و اگرهای بسیاری پیرامون این موضوع رقم خورد. کامل نبودن 
زیرساخت های شهر آفتاب، دوری از شهر و نبودن امکانات درست 
حمل ونقلی ازجمله دلایلی بودند که در آن زمان مطرح شدند و 

باز هم مصلی برای این نمایشگاه انتخاب شد.

هر محله با یک ایده در ریحان شهر 
 دومین رویداد ریحانِ شهر در حال برگزاری است. این رویداد 
درپی بهره گیری از ظرفیت مشــارکت زنــان و خانواده ها 
برای تحقق برنامه هــای اداره کل امور بانوان شــهرداری و 
ایجاد و ارتقاي تعلق به شهر اســت و در این مسیر از توانایی 
سازمان های مردم نهاد و کنشگران اجتماعی محلی استفاده 
می کند و شــعار این دوره »هــر محله یک ایده بــا زنان و 

خانواده ها« است.
به گزارش همشهری، مدیر کل امور بانوان شهرداری تهران 
در افتتاحیه دومین رویداد ریحان شهر در تالار ایوان شمس 
گفت: »در پیچ و تاب جوامع مدرن، قدرت زنان تا حدودی گم 
شده و امروز جوامع به دنبال این گمشده هستند؛ ما در ریحان 
شهر به این فکر می کنیم که توانایی زنان احیا شده و به دنبال 

ایفای نقش اصلی خود در جامعه باشند.«
مریم اردبیلی با اشاره به اینکه طرح های ریحان شهر در حال 
اجرا است، گفت: »قرن حاضر بیش از هر زمانی، قرن مشارکت 
اســت و هر بهبودی در هر جای دنیا بــدون در نظر گرفتن 
اقتضائات مشارکت مردم اتفاق نمی افتد و ما باید زمینه ساز 
این مسئله باشیم.« وی افزود: »بدون شک ما نمی توانیم از 
عهده اداره کشور و شهر برآییم، مگر اینکه کار خوب را تعریف 
و انگیزه و ایمان برای انجام آن داشته باشیم. دوران اینکه یک 
عده مدیر، کلان پروژه هایی را طراحی و از مردم بخواهند با 

آنها همراهی کنند، گذشته است.«
اردبیلی ادامه داد: »باید مدل های مشارکت مردمی را برای 
خودمان بومی کنیم و با فرصت ها، پیشــران ها و نقاط قوتی 
که در فضــای فرهنگی خود داریم آنها را غنا ببخشــیم که 
خانواده محوری یکی از این موارد است.«  وی با بیان اینکه 
اگر می خواهیم شهر ما شهر خانواده باشد و خانواده محوری 
پایه تحول در شهر باشد  مدل های مشارکت را بومی سازی  
کنیم، خانواده محوری می تواند بســیار به مــا کمک کند، 
یادآوری کرد: »اگر خرده روایت هایی که زنان در دل کوچه 
پس کوچه های ما خلق می کنند زیبا باشــد، آینده شهر و 
محله های ما زیبا خواهد شد و ما به دنبال دیده شدن این تنوع 
و تکثر آن هستیم؛ به هیچ وجه دنبال این نیستیم ایده ای را به 
شما و خانواده تحمیل کنیم چرا که باید ایده ها باعث انگیزه 
کنش محله ای شود. امیدواریم مدل های میانی جدید مانند 
تشکل های دانشجویی را در فاز دوم ریحان شهر وارد کنیم 
و در این مسیر راهگشا و ریل گذار باشیم و قدم خیری را در 

راستای بهبود وضعیت شهرمان برداریم.«

 حمایت از طرح های ریحان  شهر
به گزارش همشــهری، حمایت هــای اداره کل امور بانوان 
شهرداری تهران از طرح های ریحان شهر شامل 2 محور است؛ 
در محور اول این طرح ها به مناطق و محله ها معرفی می شوند 
و افراد فعال در هر محله شناســایی خواهند شد. در محور 
دوم نیز از ظرفیت های در اختیار شهرداری مانند بوستان ها 
بانوان و سرا های محله ها برای برگزاری دوره های  آموزشی و 

توان افزایی شهروندان استفاده می شود.

نقل قول خبر

خبر

ترافیک

خانه های قرارگاه مسکن به سرعت در حال ساختند
  2۰هزار واحد مسکونی در مرحله ساخت هستند.

  2۰هزار واحد مسکونی صدور پروانه ساخت تا پایان شهریور دریافت می کنند.
  3هزار واحد مسکونی برای اجاره داری در اختیار زوج های جوان قرار می گیرند.

  ۱8۰هزار واحد مسکونی سال ۱۴۰۱در بستر ساخت قرار می گیرند.
  ۱8و ۱9، 2منطقه ای هستند که  اراضی ناکارآمد و مناسب برای اجرای طرح قرارگاه مسکونی دارند.

  ۱۰۰۰واحد مسکن در منطقه ۱۱ و در قالب قرارگاه جهادی احداث می شوند.
  35پروژه مسکونی و 5 پروژه خدماتی در محله نفرآباد منطقه 2۰در دست اجرا است.

مکث

فرصت شهر آفتاب
 مساحت ســالن های فعلی شــهر آفتاب حدود ۴۰هزار 
مترمربع اســت که در طرح نهایی به ۱2۰هزار مترمربع 
خواهد رسید و با مساحت ساختمان تجارت جهانی مجاور 

آن، تا ۱9۰هزار مترمربع هم قابل افزایش است.
مدیرعامل شرکت شهر آفتاب، درباره برگزاری نمایشگاه 
در این محل می گوید: »امسال اعلام شد که برای نمایشگاه 
کتاب 6۰هزار مترمربع نیاز داریم و به این دلیل که فضای 
سالن های ما ۴۰هزار مترمربع بود، نمایشگاه را در مصلی 
برگزار کردند.« عباس تقدســی نژاد می افزاید: »تا کنون 
یک سوم از طرح نهایی شهر آفتاب توسعه پیدا کرده است. 
با کامل شدن سالن های نمایشگاهی و بخش های دیگر به 
توسعه نهایی خواهیم رســید. در حوزه توسعه مجموعه 
شهرآفتاب نزدیک به 5۱هزار میلیارد تومان فرصت های 
سرمایه گذاری تعریف شده است و این ظرفیت را فراهم 
می کند که تمام نمایشگاه های تجاری پرمخاطب در شهر 

آفتاب برگزار شوند.«
  وی در ادامه بیان کرد؛» این مجموعه ما تجربه برگزاری 
۴۰نمایشگاه را دارد و همزمان با برگزاری نمایشگاه کتاب 
در مصلای تهران میزبان نمایشگاه خودرو بود که در روز 
آخر آن 6۰هزار نفر بازدید کننده داشــت و نمایشگاه با 

بهترین امکانات در خدمت بازدیدکنندگان قرار گرفت.«
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 سید محمد فیاض
 مدیرکل اداره هماهنگی فنی و 

عمرانی سازمان ها و مناطق شهرداری
خریــد و راه انــدازی ۲ کارخانــه ۲۴۰تنــی 
تولید آسفالت در شرق و غرب پایتخت، 
همچنــان در دســتور کار معاونــت فنی 
و عمرانــی شــهرداری تهــران قــرار دارد. 
ضمن آنکه قرار اســت کارخانه شــماره 
۹ آسفالت سازمان مهندســی و عمران 
شهر تهران نیز اورهال )بازبینی و مرمت 

اساسی( شود.

 سوده نجفی
 عضو هیأت رئیسه شورای شهر تهران

راه اندازی بازارچه های دائمی به منظور 
عرضه محصولات بانوان کار آفرین در 
مناطق، یکی از مهم ترین مواردی است 
که تا حدود زیادی می تواند مشــکلات 
این قشــر را رفــع کند. همچنیــن ایجاد 
اشــتغال عــلاوه بــر رفــع مشــکلات 
اقتصادی موجب کاهش آســیب های 
اجتماعــی نیــز خواهــد شــد؛ از ایــن رو 
ضــرورت دارد بســترهای لازم برای این 

امر در شهر فراهم شود.

 سیدمحمدرحیم مرتضوی
 شهردار منطقه۹

 شــخصی با هویت معین با جعل ســند 
مالکیت ملک معروف به پــارک کوکب 
در محــدوده مهرآبــاد جنوبی، اقــدام به 
طرح دعوی مطالبه قیمت زمین مذکور 
کرده بــود کــه در دادگاه بــدوی منجر به 
محکومیت شهرداری تهران به پرداخت 
مبلغ درحــدود ۲۲میلیــارد تومان شــد. 
پــس از احــراز جعلــی بــودن اســناد و بــا 
طرح دعوی در مراجع کیفری و قطعیت 
رأی و نقــض دادنامــه بــدوی در دادگاه 
تجدیدنظــر اســتان تهــران، موجبــات 
احقاق حق عمومی و جلوگیری از تضییع 

منافع شهرداری تهران فراهم شد. 

 مهدی حسن زاده
 مدیر استارت آپ رورو

۴۰درصــد ســفرهای روزانــه شــهر زیــر 
۵ کیلومتــر اســت کــه می تــوان بــرای 
کاهــش ترافیــک، آلودگــی صوتــی و 
هــوا از اســکوترهای برقــی بهــره  بــرد. 
اکنون حدود ۳۰ اسکوتربرقی در اماکن 
عمومی شهر مانند بوستان های بزرگ 

فعال شده  است.


